Контрольно-оценочные средства для проведения текущего контроля

по БОД.04 Иностранный язык (2 курс, 3 семестр 2023-2024 уч. г.)

Текущий контроль №1

Форма контроля: Самостоятельная работа (Опрос) Описательная часть: письменная контрольная работа

Задание №1

5

Установлено 6 соответствий.

Эта информация о видах спорта в Москве взята из справочника для путешествующих. Установите соответствие между заголовками A-F и текстами 1-6. Используйте каждую букву только один раз. (This is the page from a Travellers Guide Book about sports in Moscow. Complete the text with the missing headlines from the box).

missing ne	eadlines from the box).		
A) Horseracing and Horse-riding		D) Cross-country Skiing	
B) Ice Hoo	ekey	E) Ice-skating	
C) Footbal	11	F) Tennis	
type is ver	y popular. Go to any of the outlying parks	ill skiing is not widely spread but the cross-country in winter. Skis can be bought at most sports shops. Hippodrome. And remember that it's hard to beat	
the charm snowfall.	of riding through birch forests in springting	ne or taking a horsedrawn sleigh ride after a fresh	
	You can skate the ice lanes of Moscow's at places offer skates but bring extra pairs	Gorky Park in winter or visit one of many covered of socks in case your size isn't available.	
	<u> </u>	on their attention to ice hockey played at world sches are advertised in the local press. Tickets at	
. ———	_ This is a boom sport in Russia and the co Kremlin Cup, held each autumn. See loca	ountry's best compete against foreign stars in all press for details.	
		you can seldom see acts of European-style natches on the day. The season is from March to	
Оценка	Показатели оценки		

4	Установлено 5 соответствий.
3	Установлено 4 соответствия.

Задание №2

Составьте диалог «Interview» с использованием следующих выражений: sportsman, coach, to train, championship, to set up a record, to beat (to break) a record, to get the best results, to be good at, to win, be the first Задание: Ваш интервьюируемый: спортсмен-рекордсмен. Получите информацию о виде спорта в котором он достиг отличных результатов, о соревнованиях в которых участвовал, о личных планах, о личной жизни.

Оценка	Показатели оценки
5	Составлен диалог с использованием 9-10 выражений без допущения ошибок.
4	Составлен диалог с использованием 7-8 выражений с допущением некоторых незначительных ошибок (не более 2-х).
3	Составлен диалог с использованием 5-6 выражений с допущением 3-4 грамматических ошибок.

Текущий контроль №2

Форма контроля: Контрольная работа (Опрос)

Описательная часть: Письменная контрольная работа

Залание №1

Закончите следующие предложения, используя наиболее подходящие модальные глаголы.

- 1. Jack has got a headache. He ... sleep well recently.
- a) can't;
- b) couldn't have;
- c) hasn't been able to.
- 2. I ... sleep for hours when I was a little girls.
- a) could;
- b) am able to;
- c) can.
- 3. Tom ... play tennis well but he ... play a game yesterday because he was ill.
- a) couldn't, could;
- b) can, was able;
- c) can, couldn't.
- 4. I didn't want to be late for the meeting. We ... meet at 5 sharp.
- a) were to:
- b) had to;
- c) could.
- 5. Where are my gloves? I ... put them on because it's cold today.
- a) can't;
- b) have to;
- c) needn't.

- 6. You ... take an umbrella today. The Sun is shining.
- a) needn't;
- b) mustn't;
- c) can't.
- 7. I'm sorry, you didn't invite me to your birthday party. You ... invite me next time.
- a) must;
- b) should;
- c) need to.
- 8. Well, it's 10 o'clock. I ... go now.
- a) can;
- b) has to;
- c) must.
- 9. You ... smoke so much.
- a) would;
- b) can't;
- c) shouldn't.
- 10. We have got plenty of time. We ... hurry.
- a) must;
- b) needn't;
- c) should.

Оценка	Показатели оценки
5	Выбраны минимум девять подходящих по смыслу модальных глагола (90-100%).
4	Выбраны минимум семь подходящих по смыслу модальных глагола (70-89%).
3	Выбраны минимум три подходящих по смыслу модальных глагола (30-69%).

Залание №2

Выполните перевод следующих предложений, используя модальные глаголы:

- 1. Он может прыгать с этой высоты.
- 2. Она может повторять слова из этого упражнения.
- 3. Этот студент должен ответить на эти вопросы из учебника.
- 4. Мой двоюродный брат может хорошо играть в футбол.

5. Его сестра должна помыть окна в своей квартире.

Оценка	Показатели оценки
5	Выполнен правильно перевод 5 предложений.
4	Выполнен правильно перевод 4 предложений.
3	Выполнен правильно перевод 3 предложений.

Текущий контроль №3

Форма контроля: Контрольная работа (Опрос)

Описательная часть: письменная контрольная работа

Задание №1

Пройдите тест How healthy are you? подсчитайте количество баллов; на основе своих результатов напишите рекомендации для себя (3-10 предложений).

	Yes	No
Check your diet		
Yesterday		
1.Did you have more than two pieces of toast for breakfast?	0	1
	0	1
2.Did you have sugar in your tea or coffee?	1	0
3.Did you drink half a litre of milk?	1	0
4.Did you eat any fruit?	0	1
•	0	1
5.Did you eat any sweets or chocolates?	0	1
6.Did you eat any buiscuits or cake?		
7.Did you drink any alcohol?	1	0
Check your condition		
Yesterday	1	0
8.Did you go for a run?	1	0
9.Did you do any exercises?	0	1
10.Did you walk or cycle to school?		
11.Did you smoke at all?	1	0
Check your daily routine	1	0
Yesterday	0	1

12.Did you get up before 8 1 0 o'clock?

13.Did you go to bed before 11 o'clock?

14.Did you watch TV for more than 2 hours?

15.Did you sleep with your windows open?
Total

15-12 Congratulations! You are very healthy but don't forget to relax!

12-8 Not too bad! Keep trying!

8-0 Oh,dear! Oh,dear!

Оценка	Показатели оценки
5	Тест выполнен; заполнены правильно все пункты анкеты и сообщены все сведения о себе в форме, принятой в стране изучаемого языка.
4	Тест выполнен; составлено 7-8 предложений; имеются незначительные грамматические ошибки, не более трех (пропущен артикль, форма глагола в 3л., ед.ч.), порядок слов в предложении соблюден.
3	Тест выполнен; составлено 3-6 предложений; имеются незначительные грамматические ошибки, не более трех (пропущен артикль, форма глагола в 3л., ед.ч.), порядок слов в предложении соблюден.

Задание №2

Соедините 2 части текста, составив 8 пословиц на тему "Здоровый образ жизни"

- Health is
- Wealth is
- You are
- Early to bed and
- Eat to live
- An apple a day
- Don't worry
- The best wealth

- ,but not live to eat.
- * what you eat.
- early to rise makes a man healthy, wealthy and wise.
- * the best wealth.
- . be happy.
- nothing without health.
- keeps the doctor away.
- is health.

Оценка	Показатели оценки
5	Составлено 8 пословиц.
4	Составлено 7 пословиц.
3	Составлено 5- 6 пословиц.

Текущий контроль №4

Форма контроля: Контрольная работа (Опрос)

Описательная часть: Письменная контрольная работа

Задание №1

Определите функцию инфинитива в предложении и переведите предложения на русский язык.

- 1. He wanted to study English.
- 2. The lesson to be read at home is not difficult.
- 3. You must know grammar rules to translate texts correctly.
- 4. To live is to work.
- 5. To read this English text is our home-task.
- 6. My wish is to show the good results of their work.
- 7. He promised to ring me up immediately.

8. We study English to speak fluently.

Оценка	Показатели оценки
5	Выполнены правильно 7-8 предложений.
4	Выполнены правильно 5-6 предложений.
3	Выполнены правильно 3-4 предложения.

Задание №2

Выполните перевод на русский язык, обращая внимание на формы инфинитива.

- 1. He was happy to work for his country.
- 2. He was happy to have worked for his country.
- 3. He was happy to have been working all his life for his country.
- 4. I am glad to take your advice.
- 5. I was glad to have taken your advice.
- 6. They are sorry not to have been present at the conference.
- 7. They intend to finish their work next week.
- 8. They were glad to be invited to the party.
- 9. It is difficult to translate the text without a dictionary.

10. He was the first to come to the station.

Оценка	Показатели оценки
5	Выполнен правильно перевод 10 предложений.
4	Выполнен правильно перевод 8-9 предложений.
3	Выполнен правильно перевод 5-7 предложений.

Текущий контроль №5

Форма контроля: Письменный опрос (Опрос)

Описательная часть: Письменная контрольная работа

Задание №1

Прочитайте текст. Заполните пропуски формами оборота there is/are.

My house

I live and study in Italy. I live in a commune of Milan. I share a 2-bedroom apartment with a girl from Estonia. We have been living together for more than a year. We often travel home or to other countries, that's why our apartment is occasionally empty.

We live on the first floor. Needless to say, there 1___ no balcony, but we have a small garden where we can enter from the flat. There 2___ some flowers, bushes and a tree in our garden. There 3__ also a garage at the back of the house.

Our apartment is rather spacious. There 4____ a kitchen, a living room, a bathroom and two bedrooms in it. The kitchen is not very big, but it is modern and furnished. The dining table is placed in the living room as well as the sofa and the writing table.

Our bedrooms are light and roomy. There 5 ____a big cupboard in each bedroom, so we have enough space for all our clothes and shoes. We usually spend evenings in the living room watching a film, drinking tea or even working side by side.

We like our apartment and the district which our house is located in. It is tranquil and safe. Our neighbours are friendly and helpful. Even if it is difficult to live far from the family, I am glad to live in such a lovely place.

Оценка	Показатели оценки
5	Заполнены правильно 5 форм оборота there is/are.
4	Заполнены правильно 4 формы оборота there is/are.
3	Заполнены правильно 3 формы оборота there is/are.

Задание №2

Выберите подходящий предлог и переведите предложения на русский язык.

- 1. The clock hangs on the wall, ... the table. (above/under/on)
- 2. He has played Hamlet ... the stage many times. (on/in/next to)
- 3. The bank is ... the post-office and the beauty salon. (behind/at/between)
- 4. The ball has rolled ... the bed. (on/under/above)
- 5. Bob and Jane were sitting in the cafe ... each other. (between/behind/in front of)
- 6. The gym is ... my college. (next to/on/between)
- 7. The monument is ... the right. (in/at/on)
- 8. The office address is ... the top of the page. (in/at/above)
- 9. He spends all his life ... work. (in/at/on)

10. The kettle is boiling ... the kitchen. (in/at/on)

- * *	
Оценка	Показатели оценки
5	Выполнено правильно 9-10 предложений.
4	Выполнено правильно 7-8 предложений.
3	Выполнено правильно 5-6 предложений.